
1 
 

 
 
 

PROTOKÓŁ Nr  0063-7/49/2010 
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ekologii 

w dniu 16 czerwca 2010r. 
 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta pokój Nr 130 
Czas posiedzenia : godz. 12.00-13.20. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg 
załączonej listy obecności.  
 
Porządek obrad:  

  
1.Otwarcie posiedzenia. 
2.Przyjęcie porządku obrad. 
3.Sprawy bieżące: 

 
• zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010 rok,  
• określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Miasta Jastrzębie Zdrój za pierwsze półrocze roku budżetowego oraz 
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego,  

• trybu prac na projektem uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie Zdrój, 
• ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych  

w granicach miasta Jastrzębie Zdrój,  
• ustalenia szczegółowych zasad oraz wysokości opłat za zajęcie 1 m2 pasa 

drogowego dróg wewnętrznych będących w zarządzie miasta Jastrzębie 
Zdrój w celu wykonania robót remontowo – inwestycyjnych,  

• ustalenia szczegółowych wysokości i zasad opłat oraz naliczania kar za 
umieszczenie 1 m2 jednostronnej powierzchni reklamowej oraz obiektu 
budowlanego w pasach drogowych dróg wewnętrznych będących                  
w zarządzie miasta Jastrzębie Zdrój,  

• komunalizacji Przedsiębiorstwa Energetyki Cielnej SA w Jastrzębiu Zdroju,  
• upoważnienia Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój do podjęcia działań 

dotyczących partnerstwa publiczno prywatnego,  
• nadania nazw ulic w mieście Jastrzębie Zdrój,  
• uznania za niezasadną skargi Pana Ryszarda Kozaczka,  

 
4.INWESTYCJE I REMONTY REALIZOWANE NA TERENIE MIASTA. 
5.Plan pracy Komisji na II półrocze 2010r. 
6.Wolne głosy i wnioski. 

 
7.GOSPODARKA ODPADAMI W MIEŚCIE, STAN WYSYPISKA 

– WYJAZD W TEREN. 
 

8.Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1 
Otwarcie porządku obrad  
Otwarcia  posiedzenia  dokonał P. Leopold Sobczyński – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Ekologii Rady Miasta.  
Powitał  przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad. 2 
Przyjęcie porządku obrad 
Komisja przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 
 
Ad. 3.  
Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój  
na 2010r. 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  
Dariusz Holesz. 
  
Załącznik Nr 1 
1. Proponuje się  zwiększyć plan dochodów bieżących budżetu Miasta na 2010 

rok w dziale 100 Górnictwo i kopalnictwo z tytułu wpłat od Jastrzębskiej Spółki 
Węglowej S.A. KWK „Jas-Mos” w związku z podpisaną między Miastem, a 
Spółką ugodą na naprawienie szkód górniczych spowodowanych ruchem 
zakładu górniczego o kwotę 34 540 zł i przeznaczenie jej na remont budynku 
Szkoły Podstawowej Nr 1 poprzez zwiększenie planu wydatków bieżących w 
dziale 100 Górnictwo i kopalnictwo, rozdziale 10001 Górnictwo węgla 
kamiennego o kwotę 34 540 zł. 

2.    Proponuje się  zwiększyć plan wydatków bieżących budżetu Miasta na 2010 
rok w dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdziale 80101 Szkoły podstawowe w 
wysokości 1 516  zł, z przeznaczeniem na pokrycie zwiększonych kosztów 
energii cieplnej w Szkole Podstawowej Nr 5 i 6. Środki powyższe proponuje się 
pozyskać w drodze przeniesienia planu wydatków bieżących z działu 854 
Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdziale 85401 Świetlice szkolne.  
W dziale 801 Oświata i wychowanie proponuje się również dokonanie zmiany 
w wydatkach majątkowych polegającej na rozdysponowaniu na poszczególne 
Przedszkola środków planowanych w rozdziale 80104 Przedszkola dla zadania 
Nr 139 Prace termo modernizacyjne w budynkach przedszkolnych w wysokości 
462 000 zł. Środki powyższe proponuje się przeznaczyć na wymianę okien w 
Przedszkolu Nr 2 (23 000 zł), Przedszkolu Nr 4 (49 419 zł), Przedszkolu Nr 5 
(8 520 zł), Przedszkolu Nr 6 (47 104 zł), Przedszkolu Nr 8 (5 734 zł), 
Przedszkolu Nr 10 (12 029 zł), Przedszkolu Nr 14 (48 750 zł), Przedszkolu Nr 
15 (34 900 zł), Przedszkolu Nr 16 (55 500 zł), Przedszkolu Nr 17 (28 417 zł), 
Przedszkolu Nr 18 (24 373 zł), Przedszkolu Nr 18 (33 790 zł), Przedszkolu Nr 
21 (32 000 zł), Przedszkolu Nr 23 (14 700 zł),  Przedszkolu Nr 24 (13 764 zł), 
Przedszkolu Nr 26 (30 000 zł). 

3.   Proponuje się zwiększyć plan dochodów  bieżących  w dziale 852 Pomoc 
społeczna o kwotę  54 039 zł, z tytułu wpłat nienależnie pobranych świadczeń 
rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz zaliczek 
alimentacyjnych wraz z odsetkami. W ostatnim okresie zwiększyła się liczba 
decyzji w sprawie nienależnie pobranych świadczeń, a zatem i liczba potrąceń 
tych świadczeń z bieżących wpłat, wzrosła ściągalność należności przez organy 
prowadzone postępowanie egzekucyjne, ponadto w niektórych przypadkach 
kwoty orzeczone do zwrotu spłacane są jednorazowo. Wszystko to powoduje 
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konieczność odprowadzania z tego tytułu wyższych kwot do budżetu państwa, 
a więc powoduje także konieczność zwiększenia planu wydatków bieżących w 
dziale 852 Pomoc społeczna, rozdziale 85212 Świadczenia rodzinne, 
świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia 
emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego o kwotę 54 039 zł.  
 

Załącznik Nr 2  
Zaproponowane w Załączniku Nr 1 zmiany planu wydatków majątkowych 
powodują  zmiany limitów Wieloletniego Programu Inwestycyjnego polegające na 
wprowadzeniu dla zadania Nr 139 Prace termo modernizacyjne w budynkach 
przedszkolnych nowych dysponentów:  
- Przedszkole Nr 2                   23 000 zł, 
-  Przedszkole Nr 4                  49 419 zł,  
- Przedszkole Nr 5                     8 520 zł,  
- Przedszkole Nr 6                   47 104 zł, 
- Przedszkole Nr 8                    5 734 zł, 
- Przedszkole Nr 10                 12 029 zł, 
- Przedszkole Nr 14                 48 750 zł,  
- Przedszkole Nr 15                 34 900 zł, 
- Przedszkole Nr 16                 55 500 zł,  
- Przedszkole Nr 17                 28 417 zł,  
- Przedszkole Nr 18                 24 373 zł,  
- Przedszkole Nr 18                 33 790 zł,   
- Przedszkole Nr 21                 32 000 zł,  
- Przedszkole Nr 23                 14 700 zł,   
- Przedszkole Nr 24                 13 764 zł,  
- Przedszkole Nr 26                 30 000 zł. 
  
Załącznik Nr 3  
Proponowane w Załączniku Nr 1 oraz wprowadzone przez Prezydenta Miasta 
Zarządzeniem zmiany  wydatków w grupie „dotacje na zadania bieżące” 
powodują zmianę załącznika „Dotacje z budżetu Miasta”, polegającą na: 
1. Zwiększeniu dotacji  celowej dla NZOZ Zakład Leczniczo-Opiekuńczy dla Dzieci 

„Betlejem” w Jastrzębiu Zdroju na ubezpieczenie zdrowotne dzieci 
przebywających z Zakładzie o kwotę 3 389 zł. 

2.  Zwiększeniu zwrotu dotacji celowej do budżetu Państwa przekazanej Miastu 
na świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz 
zaliczki alimentacyjne o kwotę 50 551 zł. 
  

Załącznik Nr 4  
W związku z osiągnięciem wyższego niż zakładano na etapie planowania budżetu 
Miasta stanu środków pieniężnych na rachunku dochodów własnych  oraz 
bieżących dochodów proponuje się zwiększyć plan rachunku dochodów  własnych 
o kwotę 71 746 zł i przeznaczyć go na wydatki bieżące określone przez  
poszczególne jednostki organizacyjne Miasta, które na mocy Uchwał Rady Miasta 
mogą takie rachunki tworzyć. 
 
Załącznik Nr 5  
Wprowadzone przez Prezydenta Miasta, na podstawie decyzji Wojewody 
Śląskiego zmiany polegające na: 
- zwiększeniu o kwotę 34 825 zł planu dotacji celowej otrzymanej z budżetu 
państwa w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo, rozdziale 01095 Pozostała 
działalność i przeznaczeniu jej na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w 
cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez 
producentów rolnych z województwa śląskiego oraz na pokrycie kosztów 
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postępowania w sprawie jego zwrotu poniesionych przez gminy, w pierwszym 
okresie płatniczym 2010 roku, 
- zwiększeniu o kwotę 1 450 zł planu dotacji celowej otrzymanej z budżetu 
państwa w dziale 750 Administracja publiczna, rozdziale 75011 Urzędy 
wojewódzkie i przeznaczeniu jej na wydatki związane z nakładaniem świadczeń 
na rzecz obrony, 
- zwiększeniu o kwotę 88 628 zł planu dotacji celowej otrzymanej z budżetu 
państwa w dziale 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i 
ochrony prawa oraz sądownictwa, rozdziale 75107 Wybory Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej i przeznaczeniu jej na sfinansowanie kosztów 
przygotowania i przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej 
w głosowaniu wyznaczonym na dzień 20 czerwca 2010 roku i 4 lipca 2010 roku, 
-  przeniesieniu w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa, rozdziale 75411 Komendy powiatowe Państwowej Straży 
Pożarnej dotacji celowej planowanej na pokrycie kosztów wynagrodzeń 
pracowników Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu Zdroju w wysokości 167 
zł na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, 
-  zmniejszeniu o kwotę 177 007 zł planu dotacji celowej otrzymanej z budżetu 
państwa w dziale 851 Ochrona zdrowia, rozdziale 85156 Składki na 
ubezpieczenie zdrowotne oraz świadczenia dla osób nieobjętych obowiązkiem 
ubezpieczenia zdrowotnego  z przeznaczeniem na opłacenie składek 
na ubezpieczenie zdrowotne, 
- zwiększeniu o kwotę 54 000 zł planu dotacji celowej otrzymanej z budżetu 
państwa w dziale 852 Pomoc społeczna, rozdziale 85278 Usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych i przeznaczeniu jej na wypłatę zasiłków celowych dla osób i rodzin z 
województwa śląskiego, poszkodowanych w wyniku powodzi, która wystąpiła w 
maju 2010 roku, 
powodują konieczność zmiany załącznika „Plan finansowy zadań z zakresu 
administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Miastu ustawami”.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za– 6, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0 
 

• określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Miasta Jastrzębie Zdrój za pierwsze półrocze roku budżetowego oraz 
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego,  

 
 Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  
Dariusz Holesz. 
 
Projekt Uchwały Rady Miasta Jastrzębie Zdrój w sprawie  określenia zakresu i 
formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój za 
pierwsze półrocze roku budżetowego oraz informacji o przebiegu wykonania 
planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku 
budżetowego został przygotowany w związku z wejściem w życie przepisów 
nowej ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009   w celu 
dostosowania zapisów powyższej uchwały do obowiązujących przepisów. 
Realizacja  przedmiotu uchwały nie będzie powodowała skutków finansowych dla 
budżetu Miasta.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za– 6, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0 
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• trybu prac na projektem uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  

Dariusz Holesz. 
 
W związku z wejściem w życie przepisów nowej ustawy o finansach publicznych       
z dnia 27 sierpnia 2009 roku (zachodzi konieczność opracowania nowego 
Projektu Uchwały Rady Miasta Jastrzębie Zdrój w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie Zdrój w celu dostosowania  do 
obowiązujących przepisów. Realizacja przedmiotu uchwały nie będzie 
powodowała skutków finansowych dla budżetu Miasta. 
Ponadto Skarbnik miasta przedstawił tok prac nad projektem uchwały 
budżetowej oraz obowiązujące w nim terminy które, stanowią załączniki nr 1, 2             
i 3 do projektu uchwały. 
    

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się– 1. 
 

• ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych  
w granicach miasta Jastrzębie Zdrój,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Maria Pilarska. 
 
Obowiązująca wysokość stawek opłat za zajęcie pasa drogowego była ustalona w 
2004 roku. Uchwałą nr XVII/345/2004 Rady Miasta. Prowadzenie szeregu 
czynności administracyjnych związanych z zarządem drogami, a co za tym idzie, 
koszty wydania decyzji administracyjnej, wymuszają dokonanie zmiany 
wysokości stawek, o których mowa. Przykładowo w roku 2009 wydano łącznie 
394 decyzji zezwalających na zajęcie pasa drogowego dróg publicznych. Opłaty 
proponowane za zajęcie pasa drogowego w celach wyszczególnionych w 
niniejszej uchwale dotycząc również zajętości pasa drogowego na prawach 
wyłączności, a między innymi: 

1. zaplecze budowy, 
2. składowanie materiałów, 
3. rusztowania budowlane,  
4. stoiska handlowe, wystawowe ekspozycje, 
5. klomby, kwietniki i gazony kwiatowe, 
6. ogródki gastronomiczne. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0. 
 

• ustalenia szczegółowych zasad oraz wysokości opłat za zajęcie 1 m2 pasa 
drogowego dróg wewnętrznych będących w zarządzie miasta Jastrzębie 
Zdrój w celu wykonania robót remontowo – inwestycyjnych,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Maria Pilarska. 
 
Ustawa o drogach publicznych reguluje formalności związane z opłatą za zajęcie 
pasa drogowego dróg publicznych w celu prowadzenia robót (art.40 ust.4).  
W celu prowadzenia robót remontowo-inwestycyjnych na terenie dróg 
wewnętrznych, występuje potrzeba uregulowania formalności zajęcia pasa 
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drogowego w drodze uchwały Rady Miasta Jastrzębie Zdrój.Jako wysokość stawki 
za zajęcie pasa drogowego dróg wewnętrznych zaproponowano kwotę w 
wysokości 0,80 zł/m2. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0. 
 

• ustalenia szczegółowych wysokości i zasad opłat oraz naliczania kar za 
umieszczenie 1 m2 jednostronnej powierzchni reklamowej oraz obiektu 
budowlanego w pasach drogowych dróg wewnętrznych będących                  
w zarządzie miasta Jastrzębie Zdrój,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Maria Pilarska. 
 
Ustawa o drogach publicznych reguluje formalności związane z opłatą za zajęcie 
pasa drogowego dróg publicznych w celu umieszczania reklam lub obiektów 
budowlanych (art.40 ust.5) oraz naliczeniem kar (art.40 ust.12). 
W celu umieszczenia reklam lub obiektu budowlanego na terenie dróg 
wewnętrznych oraz naliczania kar za zajecie bez zezwolenia zarządcy drogi, 
występuje potrzeba uregulowania formalności zajęcia pasa drogowego dróg 
wewnętrznych w drodze uchwały Rady Miasta Jastrzębie Zdrój. Jako wysokość 
stawki za umieszczenie reklamy w pasie drogowym dróg wewnętrznych 
zaproponowano kwotę w wysokości 1,60 zł/m2, a dla umieszczenia obiektu 
budowlanego 1,00 zł. Wysokość kary za zajęcie pasa drogowego dróg 
wewnętrznych przez umieszczenie reklamy bez zezwolenia zarządcy drogi, 
przekroczenie terminu ekspozycji reklamy lub o powierzchni większej niż 
określono w umowie, wynosi za każdy dzień 10-krotność opłaty za zajęcie 1 m2 
pasa drogowego. Wysokość kary za zajęcie pasa drogowego dróg wewnętrznych 
przez umieszczenie obiektu budowlanego bez zgody zarządcy drogi, 
przekroczenie terminu ekspozycji lub o powierzchni większej niż określono w 
umowie, wynosi za każdy dzień 10-krotność opłaty za zajecie 1 m2 pasa 
drogowego zajmowanego przez rzut poziomy obiektu budowlanego. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się– 1. 
 

• komunalizacji Przedsiębiorstwa Energetyki Cielnej SA w Jastrzębiu Zdroju,  
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Maria Pilarska. 
 
Gminy na terenie których działalność prowadzi Przedsiębiorstwo Energetyki 
Cieplnej S.A.  z siedzibą           w Jastrzębiu Zdroju, a to : Pawłowice, Rydułtowy, 
Kuźnia Raciborska, Pszów, Żory, Wodzisław, Rybnik, Czerwionka – Leszczyny, 
Knurów, Racibórz, Jastrzębie Zdrój, starają się bezskutecznie o jego 
komunalizację od 1991 roku. Postępowanie komunalizacyjne znalazło na tyle 
istotne przeszkody, że gminy cofnęły wniosek o komunalizację i zawierzając 
obietnicom wniosły o komercjalizację przedsiębiorstwa państwowego, a następnie 
jego komunalizację w trybie ustawy z dnia 30 sierpnia 1996 roku o 
komercjalizacji i prywatyzacji   (j.t. Dz. U. z 2002 r., Nr 171, poz. 1397 z późn. 
zm.), w brzmieniu ustalonym ustawą z dnia 12.05.2006 r. o zmianie ustawy o 
komercjalizacji i prywatyzacji oraz o zmianie innych ustaw (Dz. U. z 2006 r., Nr 
107, poz .721). Gminy w swoim gronie osiągnęły porozumienie nie tylko, co do 
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wystąpienia ze stosownym wnioskiem, ale i co do innych kwestii istotnych dla 
prowadzenia nadzoru właścicielskiego i funkcji właściciela akcji. W postępowaniu 
do ich reprezentowania upoważniły Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój.  
W toku postępowania odbyły się liczne rozmowy z Wojewodą Śląskim, 
Ministerstwem Skarbu oraz Ministerstwem Przemysłu. W toku tych rozmów nigdy 
nie sygnalizowano wątpliwości, co do komunalizacji podmiotu, że Skarb Państwa 
może przekazać nieodpłatny pakiet akcji spółki Skarbu Państwa na rzecz 
jednostki samorządu terytorialnego lub związku jednostek samorządu 
terytorialnego, jeżeli: 

1) przedmiot działalności spółki jest związany z realizacją zadań własnych tej 
jednostki samorządu     terytorialnego 

2) spółka wykonuje działalność gospodarczą na obszarze składającej wniosek 
jednostki samorządu    terytorialnego lub związku jednostek samorządu 
terytorialnego 

3) spółka nie jest wpisana na listę spółek o szczególnym znaczeniu dla 
gospodarki państwa lub inne    listy spółek o znaczeniu państwowym 
tworzone na podstawie odrębnych przepisów. 

 
Wszystkie powyższe przesłanki zostały spełnione.  
Niestety, Minister Skarbu Państwa, bez żadnej zapowiedzi decyzją z dnia 
13.05.2010 roku postanowił, że nie przekaże gminom nieodpłatnie akcji  
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej  S.A. z siedzibą  w Jastrzębiu  Zdroju 
(komunalizacja spółki), lecz sam go sprywatyzuje zachowując dla siebie 
przychody z prywatyzacji. 
Decyzja taka w sposób rażący narusza interesy gmin. Tymczasem uzasadniając 
swoją decyzję Minister wskazał, że jej motywem jest „istnienie możliwości 
pozyskania inwestora strategicznego dla Spółki utworzonej w wyniku 
komercjalizacji tj. Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej S.A. z siedzibą w 
Jastrzębiu Zdroju.”   
Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej S.A. świadczy usługi w zakresie 
zaopatrzenia w ciepło, które to zadanie zostało przez ustawę o samorządzie 
gminnym uznane za zadanie własne gminy. Działalność swoją wykonuje w 
warunkach monopolu naturalnego. 
Słuszne i uzasadnione są obawy jakimi motywami kierował się będzie 
sprywatyzowany podmiot świadcząc usługi komunalne w regionie obejmującym 
800 tyś. mieszkańców, połowa z których  korzysta z usług  PEC S.A. 
Wskazać warto, że 95% przedsiębiorstw takich jak Przedsiębiorstwo Energetyki 
Cieplnej zostało skutecznie skomunalizowanych.  
Inne gminy przeszkód takich nie doświadczały, a tym bardziej ze strony rządu 
który składał obietnice poszanowania samorządności i interesów społeczności 
lokalnych zdecydowane są wykorzystać wszystkie środki, by niekorzystną decyzję 
Ministra Skarbu zmienić tak, by interesy gmin konstytucyjnie chronione zostały 
uwzględnione. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0. 
 

• upoważnienia Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój do podjęcia działań 
dotyczących partnerstwa publiczno prywatnego, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesława Zygmaniak. 
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Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  oraz ustawą                  
o odpadach do zadań własnych i obowiązkowych gminy należą zadania związane 
z gospodarką odpadami komunalnymi w gminie. 
Ustawa o odpadach nakłada na gminy obowiązek m.in. zapewnienia budowy, 
utrzymania i eksploatacji własnych lub wspólnych z innymi gminami lub 
przedsiębiorcami instalacji i urządzeń do odzysku i unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych przez przedsiębiorców.  
Unieszkodliwianie odpadów metoda plazmową jest najnowocześniejszą                  
i bezpieczną dla środowiska technologią. Przy tej metodzie następuje odzysk 
energii (elektrycznej i cieplnej) i jest to tzw. energia odnawialna 
(zielona).Ponieważ istnieje możliwość udziału gminy w realizacji przedsięwzięcia 
przez podmiot prywatny a taką możliwość stwarza partnerstwo publiczno 
prywatne lub koncesja na roboty budowlane, warto skorzystać z tej formy mając 
możliwość zachowania zasad konkurencji i procedur związanych z ustawą                  
o zamówieniach publicznych. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0. 
 

• nadania nazw ulic w mieście Jastrzębie Zdrój,  
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Geodezji i Kartografii Jacek Kmita. 
 
Ustalenie nowych nazw ulic, będących przedmiotem niniejszej uchwały, wiąże się 
z potrzebą uporządkowania dotychczasowego przebiegu ulic oraz ich odnóg, w 
celu zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej położonych przy 
nich nieruchomości zabudowanych lub powstałych w ich sąsiedztwie dużych ilości 
nieruchomości przeznaczonych pod zabudowę (nowych działek budowlanych) 
wydzielonych dzięki wejściu w życie miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, a przez to realizacji zasad wynikających z rozporządzenia 
Ministra Infrastruktury z dnia 20.10.2004r. w sprawie numeracji porządkowej 
nieruchomości. Projektując nowe nazwy kierowano się potrzebą zachowania lub 
kształtowania jednolitego charakteru nazewnictwa w rejonach przebiegu 
przedmiotowych dróg. 
Proponowany nazwy zostały zaakceptowane przez Zespół ds. nazewnictwa ulic i 
numeracji porządkowej nieruchomości i pozytywnie zaopiniowane przed właściwe 
zarządu osiedli i rady sołeckie.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0. 
 

• uznania za niezasadną skargi Pana Ryszarda Kozaczka,  
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesława Zygmaniak. 
 

Pismem z dnia 18.03.2010 r. Pan Ryszard Kozaczek, za pośrednictwem 
Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój wniósł do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Katowicach dokument zatytułowany zażalenie-skarga na 
sposób prowadzenia postępowania administracyjnego, prowadzonego w związku 
z uchyleniem przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Katowicach decyzją 
SKO-OŚ-428/221/2572/09/GM z dnia 22.01.2010 r. decyzji Prezydenta Miasta 
Jastrzębie Zdrój OŚ.I.6137-1/03 z dnia 10.10.2003 r. i przekazaniem sprawy do 
ponownego rozpatrzenia. Wyżej wymienione postępowanie zostało wszczęte na 
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wniosek Pana Ryszarda Kozaczka z dnia 24.05.2003 r., który wniósł o 
wznowienie postępowania administracyjnego w sprawie zakończonej decyzją 
ostateczną nr OŚ.I.6137-1/01 z dnia 2 kwietnia 2001 roku, nakładającą karę 
pieniężną za usunięcie bez zezwolenia 18 szt. drzew z terenu nieruchomości 
należącej do Pana Ryszarda Kozaczka. Postanowieniem z dnia 10.06.2003 r. 
wznowione zostało postępowanie administracyjne w sprawie zakończonej 
ostateczną decyzją administracyjną, którą naliczono kary za usunięcie drzew bez 
wymaganego zezwolenia, na podstawie przesłanek wynikających z art. 145 § 1 
pkt 5 kodeksu postępowania administracyjnego, dotyczących zaistnienia nowych, 
istotnych dla sprawy okoliczności – faktycznych i nowych dowodów, które nie 
istniały lub nie były znane organowi w dniu wydania decyzji. W podaniu o 
wznowienie postępowania administracyjnego strona poinformowała, że zostały 
ujawnione nowe, kluczowe dowody w sprawie. Dowody te nie zostały 
dostarczone, podane zostały tylko nazwiska świadków, którzy wyrazili chęć 
składania wyjaśnień. Po wydaniu postanowienia zostało przeprowadzone 
postępowanie mające na celu stwierdzenie czy podane przez stronę dowody 
stanowią podstawę do uchylenia decyzji Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój dnia 
2 kwietnia 2001 r. nr OŚ.I.6137-1/01.  
Po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego decyzją z dnia 10.10.2003 r. 
odmówiono uchylenia decyzji o naliczeniu kary, ponieważ stwierdzono brak 
podstaw do takiego rozstrzygnięcia z powodu niejednoznacznych zeznań 
świadków. Pismem z dnia 16.10.2003 r. Pan Ryszard Kozaczek wniósł odwołanie 
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Katowicach. Następnie pismem z 
dnia 19 sierpnia Pan Ryszard Kozaczek wniósł do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego o zawieszenie postępowania odwoławczego. Postanowieniem z 
dnia 4 października 2004 r. Nr SKO-OS-357/10484/04/BL SKO zawiesiło 
postępowanie odwoławcze. Ponieważ Pan Kozaczek nie złożył wniosku o podjęcie 
zawieszonego postępowania odwoławczego, decyzją z dnia 4 kwietnia 2008 r. Nr 
SKO-OS-428-268/1/08/BL Samorządowe Kolegium Odwoławcze orzekło o 
umorzeniu postępowania odwoławczego.  
W uzasadnieniu swego rozstrzygnięcia SKO wskazało, iż stosownie do art. 98 § 2 
Kpa, jeżeli w okresie trzech lat od zawieszenia postępowania żadna ze stron nie 
zwróci się o podjęcie postępowania, żądanie wszczęcia uważa się za wycofane.  
W wyniku wniesionej, przez Pana Ryszarda Kozaczka skargi, decyzja SKO-OS-
428-268/1/08/BL z dnia 4 kwietnia 2008 r. została uchylona wyrokiem 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach. Postanowieniem z dnia 
30.07.2009r. Nr SKO-OŚ-428/221/2572/09/GM Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze w Katowicach podjęło zwieszone postępowanie odwoławcze a 
następnie decyzją SKO-OŚ-428/221/2572/09/GM z dnia 22.01.2010 r. uchyliło w 
całości decyzję Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój OŚ.I.6137-1/03 z dnia 
10.10.2003 r. i przekazało sprawę do ponownego rozpatrzenia (data wpływu  
27.01.2010 r.) 

Pismem z dnia 25.02.2010 r. Pan Ryszard Kozaczek został powiadomiony, 
zgodnie z art. 36 § 1 Kpa, że ze względu na skomplikowany charakter sprawy nie 
zostanie ona załatwiona w terminie jednego miesiąca, jednocześnie wskazano 
nowy termin załatwienia sprawy do 31.05.2010 r. Następnie pismem z dnia 
3.03.2010 r. zawiadomiono Pana Ryszarda Kozaczka o wyznaczonej na dzień 
17.03.2010 r. rozprawie administracyjnej. Na wyznaczoną rozprawę Pan 
Kozaczek nie stawił się, pomimo wysłania zawiadomienia  z odpowiednim 
wyprzedzeniem, wyjaśniając w piśmie z dnia 18.03.2010 r. powód swej 
nieobecności (zatytułowanego zażalenie-skarga), które pismem z dnia 
25.03.2010 r. zostało przesłane do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w 
Katowicach. Pismem z dnia 10.05.2010 r. Samorządowe Kolegium Odwoławcze w 
Katowicach przesłanym do Rady Miasta Jastrzębie Zdrój uznało, że z treści pisma 
Pana Kozaczka z dnia 18 marca 2010 r.  wynika, że złożył on skargę na 
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zaniedbanie lub nienależyte wykonywanie zadań przez właściwe organy lub ich 
pracowników, naruszenie praworządności, interesów skarżącego a także 
przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie spraw, o których mowa w art. 227 
Kodeksu postępowania administracyjnego, w związku z działalnością Prezydenta 
Miasta Jastrzębie Zdrój i pracowników Urzędu Miasta Jastrzębie Zdrój.  

SKO uzasadnia, że zgodnie z art. 229 pkt 3 Kodeksu postępowania 
administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenie w/w skargi na działalność 
Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój oraz podległych pracowników Urzędu Miasta 
Jastrzębie Zdrój jest Rada Miasta Jastrzębie Zdrój i jej rozstrzygnięcie winno 
nastąpić w formie uchwały.Jednocześnie Samorządowe Kolegium Odwoławcze w 
Katowicach rozpatrując zażalenie Pana Ryszarda Kozaczka w części dotyczącej 
bezczynności organu pierwszej instancji, tj. Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój, 
przejawiającej się w niezałatwieniu w prawem przewidzianym terminie opisanej 
wyżej sprawy, Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Katowicach wydało 
postanowienie SKO-OŚ-428/368/4340/10/RN z dnia 10.05.2010 r., które uznało 
że zażalenie nie jest uzasadnione. Przedstawiając niniejszy tok postępowania 
oraz daty pism i decyzji uznać należy, że postępowanie prowadzone było zgodnie 
z Kodeksem postępowania administracyjnego. Po analizie akt sprawy nie można 
również zarzucić, że Prezydent Miasta i pracownicy celowo przedłużali 
postępowanie i tym samym nękali stronę i jego rodzinę. W świetle powyższego 
skargę należy uznać jako niezasadną. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 6, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0. 
 
Ad. 4 
Inwestycje i remonty realizowane na terenie miasta. 
 
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji przedstawiła 
inwestycje i remonty realizowanego na terenie miasta.   
 

Ad.5 
Plan pracy Komisji na II półrocze 2010r. 
 
Komisja ustaliła następujący plan pracy na II półrocze 2010r.: 
 
Termin spotkania:  Temat: 

1. 29 lipca 2010r. -  Wnioski Komisji do budżetu miasta na 2011r.  
2. 31 sierpnia 2010r-  Remonty i inwestycje w mieście – wyjazd w teren. 
3. 20 października 2010r.- Budowa kanalizacji sanitarnej w mieście z funduszu  

Spójność,  podatki i opłaty lokalne.  
4. 3 listopada 2010r -  Sprawy bieżące. 
 
 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 6, przeciw – 0, wstrzymujących się– 0. 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 
Komisja nie zgłosiła żadnych wolnych głosów ani wniosków. 
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Ad. 7 
GOSPODARKA ODPADAMI W MIEŚCIE, STAN WYSYPISKA 
– WYJAZD W TEREN. 
 
Ad.8.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Leopold Sobczyński 
 Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady komisji.  
 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk 
 
 
 
 

        Przewodniczący  
Komisji Gospodarki Komunalnej i Ekologii  

Leopold Sobczyński 
 

  

 
 
 
 
 


